
SCHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 105
van MANUELA VAN WERDE
datum: 17 januari 2018

aan GEERT BOURGEOIS
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDS BELEID EN 
ONROEREND ERFGOED

Inventaris van onroerend erfgoed  -  Declasseren van items

Het declasseren van items die op de inventaris van bouwkundig erfgoed staan is een 
gevoelig thema. Erfgoedbeschermers voelen een dergelijke declassering van erfgoed - 
beschermd of niet - al gauw als een nederlaag aan, of toch minstens als een 
tekortkoming van de overheid. Het is inderdaad de essentie van het Vlaamse 
onroerenderfgoedbeleid om het historisch besef te promoten door cultuurhistorisch 
waardevolle sites in stand te houden. Maar dat beleid onrolt zich natuurlijk niet in een 
vacuüm. 

Ik weet dat een beslissing om over te gaan tot een declassering dankzij de bestaande 
omkadering niet lichtzinnig genomen wordt. Maar soms is declassering ook een de facto 
bevestiging van een onomkeerbare situatie, of zelfs een voldongen feit.

1. Hoeveel aanvragen tot declassering van items op de inventaris van bouwkundig 
erfgoed werden gedaan sinds 2009, de start van de jaarlijkse vaststelling? 

Deze aantallen graag opgesplitst per jaar. 

2. In hoeveel gevallen werd effectief overgegaan tot declassering (opgesplitst per jaar)? 

3. Graag een overzicht van de aanvragers van de respectieve procedures tot 
declassering.



GEERT BOURGEOIS
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDS BELEID EN 
ONROEREND ERFGOED

ANTWOORD 
op vraag nr. 105 van 17 januari 2018
van MANUELA VAN WERDE

1. Het agentschap houdt pas sinds 2011 alle vragen voor opheffing of wijziging van een 
bescherming gestructureerd bij. Het agentschap kan dus enkel cijfers geven sinds 
2011. Deze cijfers geven zowel het aantal aanvragen tot opheffing als het aantal 
aanvragen tot wijziging van een bescherming.

2011 2
2012 14
2013 5
2014 8
2015 14
2016 16
2017 17
Totaal 76

2. Voor de periode 2009 tot vandaag zijn er 19 opheffings- en/of wijzigingsbesluiten.

2009 1
2010 3
2011 4
2012 0
2013 3
2014 2
2015 1
2016 0
2017 5
Totaal 19

3. Het agentschap houdt niet gestructureerd bij wie de aanvrager is voor de opheffing 
van de bescherming. Wanneer het gaat om natuurlijke of private rechtspersonen zou 
het agentschap deze gegevens omwille van privacy-redenen ook niet kunnen 
meedelen.


